
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 10
Nemilany

Č. 10 / 2024 02. 09. 2024 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Jelínek Jakub, Ing. Zamykal Petr, Mgr. Lád Adam, Ing. Král Tomáš, Mgr. Mašát Milan, Ph.D.,
MBA, Opálka Jan, Pavlík Vlastimil, Teššinyová Hana, Ing. Smítal Petr

Omluveni: Děreš Pavel, Lukovský Mojmír

Hosté: Zdeňka Štefanidesová, zástupce PČR, zástupce MP

Z celkového počtu 11 členů se zúčastnilo 9, komise na svém jednání byla usnášeníschopná.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

1.1 Schválení programu schůze
1. projednání nových záležitostí2. nové požadavky3. různé

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Řešení situace u Jednoty
Diskuze o možnostech eliminace konzumace alkoholu v prostorách před jednotou.
Diskuze o opakovaném umístění pneumatik u kontejnerového stání na tříděný odpad ul. Hviezdoslavova.

3 Vystoupení hostů

3.1 Podněty paní Štefanidesové
V Olomouci dne 1. září 2024
 
Dobrý den,
chtěla bych touto cestou podat podnět, tedy přesněji vznést dotaz na Radu města Olomouce ohledně pro mě
nepochopitelného trendu snižování úrovně občanské vybavenosti městské části Nemilany. Jako někoho, kdo
žije v Nemilanech již přes 20 let, mě rychlost a způsob zániku či nefunkčnost služeb velmi znepokojuje. Ráda
bych věděla, jaké je základní nastavení úrovně občanské vybavenosti pro jednotlivé městské části Olomouce,
jestli existuje srovnání jednotlivých městských částí v oblasti občanské vybavenosti, do jaké míry si město dělá
průzkum, zajišťuje provoz různých služeb nebo může iniciovat vznik nových.
Co mě k sepsání tohoto podnětu vedlo? Úroveň služeb v Nemilanech je aktuálně z mého pohledu na nižší
úrovni než před 20 lety, kdy jsme se do této místní části jako rodina přistěhovali. Za posledního půl roku vše
ještě více vygradovalo a nemůžu se ubránit dojmu jakési postupné likvidace služeb v této části Olomouce a
chtěla bych znát důvody.
 Výčet takových změn a událostí, které jsem zaznamenala za poslední období:

Uzavření pobočky místní pošty.
Ukončení provozu místní večerky.
Ukončení provozu Zásilkovny (byla součástí večerky).
Uzavření restauračního zařízení U Lovečků.
Tři čtvrtě roku trvající porucha místního rozhlasu na ulici Lidická (i přes včasné nahlášení této poruchy).
Nespolehlivost autobusové dopravy (parkování aut u obchodu Jednota, autobus se nemůže vytočit, způsobuje
to zpoždění či zrušení spoje).



Sama jsem byla přítomna situaci, kdy dne 28. 6. 2024 autobus č. 17, spoj 9:13 vůbec neodjel kvůli nevhodně
zaparkovaným autům. Nám čekajícím občanům na zastávce bylo řidičkou autobusu sděleno, že je potřeba
podat stížnost, protože DPMO na tuto skutečnost poukazuje již delší dobu a nic se nemění. Pro některé z nás to
znamenalo, že neodjeli k pracovním povinnostem nebo na lékařská vyšetření. Podle slov občanů na zastávce to
nebylo poprvé.

Opakující se nepříjemné situace před již jediným obchodem Jednota (kouření, pití alkoholu). Např. pro žáky
místní školy je takřka nemožné jít si něco koupit, aniž by nebyli vystaveni náročným situacím (sama jsem
zastavovala agresivní hádku mezi dvěma podnapilými muži).
Výluka autobusu i vlaku ve stejném termínu (dle slov jednoho taxikáře - Zdá se, že z vás tady udělali jakési
nemilanské ghetto, copak jste komu udělali?). Nerozumím tomu, proč nebyl zajištěn náhradní spoj jako je u
výluky vlaků, tedy trasa výjezdu kolem fotbalového hřiště z Nemilan přes ulici Novosadská v intervalu jedenkrát
za hodinu). Pro méně mobilní obyvatele to byl jasný vzkaz, že se nepočítá s tím, že v této části města někdo
žije.
Letošní nekonání Nemilanských slavností a výrazné snížení počtu akcí TJ Sokol Nemilany (tyto akce sloužily
k posílení komunitního života v Nemilanech a jako podpora sousedských vztahů a propojování mladých rodin
s dětmi či nově přistěhovaných rodin); podle neoficiálních informací jsou za utlumením aktivit osobní subjektivní
spory, v nichž jsou osočováni dlouholetí členové Sokola a je devalvována činnost předešlých období. Neřešení
této situace může mít fatální dopad na celé fungování tohoto využívaného komunitního místa. Informace kolující
mezi lidmi zní, že areál TJ Sokol Nemilany, kde je provozováno i vyhledávané občerstvení a jsou vybudovány
volnočasové aktivity pro rodiny s dětmi, by mohl být celý veřejnosti uzavřen.

 
Jako někdo, kdo v Nemilanech žije a podílí se jako dobrovolník na akcích pro veřejnost, mě všechny výše
zmíněné skutečnosti znepokojují a chtěla bych znát příčinu takové ignorance potřeb občanů. Vlastně z tohoto
nastavení a neřešení situací načítám od správy města jasný vzkaz všem z Nemilan, že povinnosti a daně budou
platit jako obyvatel města Olomouce, ale úroveň občanské vybavenosti místa, kde žijí, bude různá, tak trochu
,,podle nálady a podle počasí", prostě jak to vyjde. Je to i jeden z důvodů, proč píši tento podnět, protože je
zřejmé, že se těmito konkrétními problémy koncepčně nikdo nezabývá a mohlo by se stát, že až opravdu
zaniknou další služby nebo se uzavře sokolský areál, tak se občané Nemilan doví, že se nezajímali a byli
lhostejní a že nikdy nikdo žádný podnět k projednání a k řešení zmíněných situací nepodal.
Tak takový podnět podávám.
 
 
 
S pozdravem
Zdenka Štefanidesová
Lidická 88/15
Nemilany
- proběhla diskuze s paní Štefanidesovou ke každému jednotlivému bodu.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Pomoc při řešení sousedského sporu - Před uzavřením
Posekání tréninkového hřiště FK Nemilany - V realizaci
Vývoz černých popelnic v teplých měsících (červenec, srpen) - Předáno

Starší požadavky

Zápis č. 3/2024 ze dne 11. 03. 2024: Kontejnerové stání - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 11. 03. 2024: Umístění značek - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 11. 03. 2024: Úklid pořezaných větví - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 08. 04. 2024: Zpomalovací pruh na ul. Kožušanská - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 08. 04. 2024: Koš se sáčky na psí exkrementy - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 08. 04. 2024: Vyjádření k výstavbě skleníků - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 06. 05. 2024: Vodorovné dopravní značení: ul. Kožušanská - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 06. 05. 2024: Úprava parkování v ul. U Sokolovny - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 06. 05. 2024: Dopravní značení v ul. U Sokolovny - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 06. 05. 2024: Úprava prostoru před DP v Nemilanech - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 06. 05. 2024: Vyjádření - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 06. 05. 2024: Obslužnost ul. Raisova - Předáno
Zápis č. 8/2024 ze dne 01. 07. 2024: Ořez keřů u křižovatky na ul. Povelská x Janíčkova - V realizaci
Zápis č. 8/2024 ze dne 01. 07. 2024: Žádost o vyjádření - Předáno

5 Projednávané záležitosti



5.1 Problém s průjezdností DPMO kolem jednoty
DPMO se opakovaně setkává s problémem průjezdnosti autobusů, v úseku točny od konečné zastávky do ulice
Povelská až ke křižovatce s ulicí Lidická.

5.2 Konzumace alkoholu před prodejnou Jednota.
Neustálý výskyt osob konzumující alkohol v prostorách před prodejnou Jednota. Zavedená opatření se zdají být
nedostatečná.

5.3 Souběh výluk v hromadné dopravě
Problematický souběh výluk DPMO a ČD zároveň.

5.4 Podnět pana Vašuta na nebezpečnou situaci na cyklostezce
Dobrý den,
 
Obracím se na vaši KMČ s žádostí o ,,zviditelnění" dopravní značky ,,Zákaz vjezdu všech motorových vozidel",
která se nachází na začátku cyklostezky z Nemilan do Nedvězí (na konci Nemilan, zde: 49.5547333N,
17.2463108E). Přes větve není pořádně vidět, lze ji snadno přehlédnout.
 
Bohužel zde často potkávám auta, většinou mi přijde, že se jedná o teenagery, nemá se tam jezdit, ale pokud
jedou pomalu, dá se nad tím přimhouřit...
Bohužel ale teď o víkendu se v nepřehledném úseku (stoupání v lese) řítil nějaký šílenec mercedesem, kdy mi
osobně chyběly sekundy, abych to při sjezdu ubrzdil (nejezdím až tak rychle, ale vyjel ze zatáčky, kde přes
vegetaci není vidět), ale mnohem horší, že bezohledně neuhnul ani dětem, které jely s manželkou kousek za
mnou a již je na rovince z dálky mohl vidět. Domnívám se, že zákaz vjezdu by měl být dobře vidět, aby se nikdo
nemohl vymlouvat. Je to úzká silnička, intenzívně využívaná cyklisty, běžci i pejskaři.  
Chci tímto požádat, aby značka byla zřetelně vidět, třeba to trochu přispěje k větší bezpečnosti na této
cyklostezce.
 
Zároveň se chci zeptat -- je zde uvedeno, že komunikace je monitorována. Docela by mne zajímalo, jestli je to
opravdu pravda, nebo pouze ,,falešná" informace ,,pro zastrašení". (A jestli případně nějaká šance, že by MPO
mohla se sobotním incidentem zpětně něco řešit).
 
Díky za zvážení mého podnětu, zdraví Radim J. Vašut.

5.5 Neuspokojivý stav povrchu užitkové cesty
Po umístění recyklátu na užitkové cestě spojující ulice Raisova a U Nemilanky, je výsledný stav neuspokojivý.

5.6 Hlášení o výpadcích elektrického proudu
Hlášení o výpadcích elektrického proudu, probíhající obecním rozhlasem, obsahují často pouze informaci s
parcelním číslem pozemku, kterého se výpadek týká.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Řešení problému průjezdnosti DPMO

Žádáme MMOL o pomoc při řešení problémů s průjezdností autobusů DPMO v úseku točny od konečné
zastávky autobusu č.17 do ulice Povelská až ke křižovatce s ulicí Lidická. Kvůli neukázněným řidičům, zde
opakovaně dochází k dopravním situacím, kde řidiči autobusů nemají možnost vozidlo stočit. Nesprávně
zaparkované osobní vozy, tak brání průjezdu autobusů. Navrhujeme úsek od kraje pozemku Jednoty až po
konec kulturního domu, vybavit pozemním dopravním značením tak, aby bylo řidičům zcela jasné, kde mohou
vozidla parkovat. Bude vhodná spolupráce s DPMO, kde poskytnou informace o těchto incidentech. Nákres
situace v příloze.

2 Konzumace alkoholu před prodejnou Jednota.

Žádáme MMOL o pomoc s řešením situace osob konzumujících alkohol před prodejnou Jednota. Jedná se o
společensky nebezpečný problém, kde zejména děti a ženy, mají strach procházet kolem několika osob, které
se nezřídka kdy, nacházejí ve stavu akutní intoxikace alkoholem. K incidentům verbálního i fyzického násilí již
došlo.
Současná opatření:
1) Cedule se zákazy konzumace alkoholu ve všech vnitřních i vnějších prostorách prodejny
2) Seznámení občanů s postupem hlášení výskytu těchto osob.



I přes tato opatření, kdy občané volají hlídku MPO, která pravidelně odváží osoby pod vlivem alkoholu na
záchytnou stanici, se nám dlouhodobě nedaří jejich výskyt před prodejnou eliminovat. V Nemilanech je v
současné době Jednota jediná prodejna a celá řada občanů, se do ní bojí chodit. Žádáme MMOL o radu, jak
postupovat dále při řešení tohoto problému, jaké máme legislativní možnosti?

3 Souběh výluk v hromadné dopravě

Při poslední akci, rekonstrukce úseku vozovky od zastávky autobusu č.17 po most přes železniční trať, došlo k
souběžné výluce jak autobusové tak železniční dopravy. Žádáme MMOL  o důsledný dozor nad souběhem výluk
veškeré hromadné dopravy a o jejich včasnou komunikaci na KMČ.

4 Zakryté dopravní značení

Žádáme o ořez větví stromu na výjezdu z uličky směrem od Kaple sv.Jana a Pavla do ulice kopretinová a dále
rovně na cyklostezku. Větve zcela zakrývají výhled na dopravní značení ,,Zákaz vjezdu všech motorových
vozidel". Značení je na souřadnicích 49.5547333N, 17.2463108E.

5 Neuspokojivý stav povrchu užitkové cesty

Po umístění recyklátu na užitkové cestě spojující ulice Raisova a U Nemilanky, je výsledný stav neuspokojivý.
Žádáme MMOL o místní šetření, ve spolupráci s KMČ a domluvu vyhovující úpravy.

6 Hlášení o výpadcích elektrického proudu

Hlášení o výpadcích elektrického proudu, probíhající obecním rozhlasem, obsahují často pouze informaci s
parcelním číslem pozemku, kterého se výpadek týká. Občané tak vůbec neví, o které budovy a ulice se jedná.
Žádáme MMOL, aby v hlášení uvádělo aspoň názvy ulic.

8 Obecné informace

8.1 Příští schůze
Příští schůze KMČ se uskuteční v pondělí 7. 10. 2024 v 18.00 na detašovém pracovišti MMOL v Nemilanech.

8.2 Sběr psích exkrementů
Apelujeme na občany, aby po svých psech sbírali exkrementy a aby udržovali pořádek u kontejnerových
stání.Děkujeme 

8.3 Dodržování nejvyšší povolené rychlosti
Apelujeme na řidiče, aby dodržovali nejvyšší povolenou rychlost v Nemilanech. Děkujeme

8.4 Požadavky týkající se čištění Nemilanky nebo zničení bobřích hrází
Občané se s požadavky týkající se čištění Nemilanky nebo zničení bobřích hrází mohou obracet přímo
nasprávce toku, tj. Povodí Moravy.podnety-stiznosti@pmo.czsekretariatZHM@pmo.czpodatelna@pmo.czčíslo
datové schránky ID: m49t8gw

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 10 / 2024

Datum schválení zápisu: 16. 09. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Jelínek Jakub

Zapsal/a:
Jelínek Jakub

Ověřil/a:
Ing. Král Tomáš


